

Title (en)

Protective device for a cylinder lock mounted in a door plate.

Title (de)

Schutzworrichtung für ein in einer Türplatte montiertes Zylinderschloss.

Title (fr)

Dispositif de protection pour serrure cylindrique montée dans une plaque de porte.

Publication

EP 0372254 A2 19900613 (DE)

Application

EP 89120925 A 19891111

Priority

CH 450088 A 19881205

Abstract (en)

The protective device is composed of a protective body (1) and a protective lid (16). The protective lid (16) is located in a passage (3) of a recess (5) of the protective body (1) and is held by a protective ring (21) constructed as a safeguard against boring open. The protective ring (21) is held positively on the base of the recess by means of a rivet connection (25, 26). Placed into the recess (5) is a sleeve (8), the inside bore hole (9) of which sleeve is arranged eccentrically relative to the outside diameter (10). The protective body (1) is arranged above the end of a lock cylinder projecting at a door plate and is attached from the rear of the door plate. It can be achieved by rotation of the sleeve (8) that lock cylinders, the cores of which have different eccentricity from the diameter of the lock cylinder, can be brought into alignment with the rotatable protective lid (16) in which there is a slot for entry of a key. By this means, the rotatable core of the lock cylinder can be operated with the aid of the key inserted through the rotatable protective lid (16). Thus only a single protective body (1) is required in lock cylinders having different core arrangements. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Schutzworrichtung setzt sich aus einem Schutzkörper (1) und einem Schutzdeckel (16) zusammen. Der Schutzdeckel (16) liegt in einem Durchgang (3) einer Ausnehmung (5) des Schutzkörpers (1) und wird durch einen als Aufbohrschutz ausgebildeten Schutzring (21) gehalten. Der Schutzring (21) ist mittels einer Nietverbindung (25, 26) am Grund der Ausnehmung formschlüssig gehalten ist. In die Ausnehmung (5) wird eine Hülse (8) eingelegt, deren Innenbohrung (9) exzentrisch zum Aussendurchmesser (10) angeordnet ist. Der Schutzkörper (1) wird über das bei einer Türplatte vorstehende Ende eines Schlosszylinders angeordnet und von der Rückseite der Türplatte befestigt. Durch Drehen der Hülse (8) kann erreicht werden, dass Schlosszylinder, deren Kerne unterschiedliche Exzentrizität zum Durchmesser des Schlosszylinders aufweisen, mit dem drehbaren Schutzdeckel (16), in dem ein Schlitz zur Durchführung eines Schlüssels vorhanden ist, zum Fluchten gebracht werden. Dadurch kann der drehbare Kern des Schlosszylinders mit Hilfe des durch den drehbaren Schutzdeckel (16) gesteckten Schlüssels betätigt werden. Damit wird nur ein einziger Schutzkörper (1) bei Schlosszylindern mit unterschiedlicher Kernanordnung erforderlich.

IPC 1-7

E05B 15/02

IPC 8 full level

E05B 15/02 (2006.01); **E05B 15/16** (2006.01)

CPC (source: EP)

E05B 15/1614 (2013.01); **E05B 2015/1628** (2013.01)

Cited by

FR2795760A1; CN113047693A; ITUA20164990A1; DE10101365B4; ITTV20120202A1; EP2540937A1; BE1020046A3; FR2828226A1; WO9525866A1

Designated contracting state (EPC)

AT DE FR IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0372254 A2 19900613; EP 0372254 A3 19910206; EP 0372254 B1 19921216; AT E83526 T1 19930115; CH 676731 A5 19910228; DE 58903042 D1 19930128

DOCDB simple family (application)

EP 89120925 A 19891111; AT 89120925 T 19891111; CH 450088 A 19881205; DE 58903042 T 19891111